
Title (en)
Immersion nozzle for introducing liquid metal into a continuous casting mould

Title (de)
Eintauchausguss zum Einbringen von Metallschmelze in einer Stranggusskokille

Title (fr)
Busette pour l'introduction d'un métal liquide dans une lingotière de coulée continue des métaux

Publication
EP 0765702 A1 19970402 (FR)

Application
EP 96401849 A 19960829

Priority
FR 9511375 A 19950928

Abstract (en)
A nozzle (1) for introducing liquid metal into a continuous casting mould of the type incorporates a primary tubular part (2), one end of which is
destined to be connected to a vessel containing the liquid metal and the other end (4) of which emerges into a secondary hollow part (6), of which
at least a part (29) of the inner space (7) is oriented essentially perpendicular to the primary tubular part (2). The part (29) of the inner space (7)
incorporates at each of its ends at least one orifice (10,11) destined to open out into the casting space of the mould. Characteristically it incorporates
an obstacle placed in the path of the liquid metal inside the primary tubular part (2) or in its prolongation. The obstacle is made up of at least one
perforated component designed to deviate the metal from its preferential trajectory inside the nozzle. The obstacle may take the form of a lozenge
perforated with a multiplicity of holes or a hollow component, fitted with a bottom part, penetrating into the second part of the nozzle, the hollow
component incorporating some openings in its lateral wall.

Abstract (fr)
L'invention concerne une busette (1) pour l'introduction d'un métal liquide dans une lingotière de coulée continue des métaux, du type comportant
une première partie tubulaire (2), dont une extrémité est destinée à être connectée à un récipient renfermant ledit métal liquide, et dont l'autre
extrémité (4) débouche dans une deuxième partie creuse (6), dont au moins une portion (29) de l'espace intérieur (7) est orientée sensiblement
perpendiculairement à ladite première partie tubulaire (2), ladite portion (29) comportant à chacune de ses extrémités au moins un orifice (10, 11)
destiné à déboucher dans l'espace de coulée de ladite lingotière, caractérisée en ce qu'elle comporte un obstacle placé sur le parcours du métal
liquide à l'intérieur de ladite première partie tubulaire (2) ou dans son prolongement, ledit obstacle étant constitué par au moins une pièce perforée
destinée à dévier le métal de sa trajectoire préférentielle à l'intérieur de la busette. <IMAGE>
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